

中国政府奖学金“南京大学专项奖（硕士、博士）”

为资助世界各国学生、学者到中国高等学校进行学习和研究，增进中国人民与世界各国人民的相互理解和友谊，发展中国与世界各国在教育、科技、文化、经贸等领域的交流与合作，中国政府设立了中国政府奖学金。自 2008 年起，经过中国教育部的批准，南京大学将向申请来南京大学就读的优秀外国硕士、博士研究生颁发中国政府奖学金。

南京大学是中国教育部直属重点综合大学，创办于 1902 年，素以实力雄厚、治学严谨而著称，是中国最著名、历史最悠久的大学之一。

南京大学坐落在山环水绕人杰地灵的六朝古都——南京市，风景秀丽、环境优美、交通便利。学校现有 23 个学院 65 个系、共开办 162 个硕士生专业、93 个博士生专业。其中硕士生学制为 3 年，博士生学制为 3-4 年。南京大学实行学分制，学生修满规定学分，通过毕业论文答辩即可毕业。

招生类别：硕士研究生、博士研究生

申请条件：

- 1, 学历：硕士研究生和博士研究生申请者须分别具有学士学位和硕士学位。
- 2, 汉语：申请者必须愿意学习汉语，如申请成功，需接受汉语教学。
- 3, 健康：申请者必须身心健康。

※已在华学习的留学生恕不接受申请。已获得 2010-2011 年度其他中方奖学金的学生恕不接受申请。

奖学金年限：

硕士研究生和博士研究生将分别获得 3 年和 4 年奖学金。对需要进行汉语补习的学生，汉语补习期间发放 1 年奖学金。

奖学金包含：

- 1, 学习费用：免去学生在学校学习的注册费、学费。
- 2, 生活费：硕士研究生和博士研究生每月将分别获得 1700 元/月和 2000 元/月的生活补助。
- 3, 医疗保险：学生在奖学金规定期限内将获得 CSC 提供的医疗保险。
- 4, 住房：学生在奖学金规定期限内可以免费在南京大学留学生公寓住宿。

申请手续：

申请者应准备好如下材料，并寄给奖学金项目主管(地址附后)，申请材料不返还：

- 1, 认真填写奖学金申请表 ([下载](#)), 并贴上近期免冠照片;
- 2, 最高级教育的学历证明或学历、学位证书复印件和英文翻译件;
- 3, 在校期间成绩证明复印件及英文翻译件;
- 4, 来自最后毕业学校的教授的推荐信两封;
- 5, 身体健康证明。

以上材料应以中文或英文书写, 如若原件以其他语言书写, 则须随材料附上英文或中文翻译件。

如有其他问题, 请联系

姜丞

公费生项目主管

中国江苏省南京市汉口路 22 号

南京大学海外教育学院

邮政编码: 210093

电子邮件: jiangcheng@nju.edu.cn

电话: +86-25-83593616

传真: +86-25-83316747

附: [南京大学硕士、博士招生专业目录](#)

China Government Scholarship

"Nanjing University Master and PhD Program"

Chinese Government Scholarship is a scholarship set up by the Chinese government to facilitate students and scholars from all over the world to conduct their study and research in Chinese universities. The scholarship aims to increase the mutual understanding and friendship between people of China and people from the rest of the world and to develop the communication and cooperation between China and the rest of the world in the field of Education, Technology, Culture and Economics.

From the year 2008 under approval of the Ministry of Education of China, Nanjing University will start to offer Chinese Government Scholarships to outstanding master or PhD students. Nanjing University is one of the top universities in China under the direct supervision of Ministry Education of China. Nanjing University was founded in the year 1902 and it is well-known for its strong academic portfolio and outstanding professors.

Nanjing University is located in the heart of a historical city Nanjing. It is surrounded by a beautiful scenery, excellent environment and accessible transportation. The University is currently host to 23 schools and 65 departments offering 162 majors for master degrees and 93 PhD degrees. A master degree takes 3 years while a PhD degree takes 3 to 4 years. Nanjing University uses a credit system, acquiring the total number of credits for the degree and successfully passing the oral defense of the Graduation Paper for a student to graduate.

QUALIFICATIONS

- (1) Academic Background: Applicant must have completed a four-year undergraduate degree for master degree pursuer and a master degree or equivalent for PhD degree pursuer.
- (2) Chinese Language: Applicant must be willing to learn Chinese language, if applicable, and receive education in Chinese language.
- (3) Health: Applicant must be mentally and physically healthy.

✳Students currently studying in China are not applicable. Students who have been granted for other Chinese scholarship or funding (2010-2011) are not applicable.

TERM OF SCHOLARSHIP

Scholarship will be tenable for three years and four years from the date of award for masters' degree and PhD degree, respectively. One-year preparatory education in Chinese language prior to grantees' study of his major will be provided with full scholarship benefits if deemed necessary.

SCHOLARSHIP BENEFITS

- (1) Allowance: Grantee will be provided a monthly stipend of RMB 1,700 and RMB 2,000 for masters' degree student and PhD degree student, respectively.
- (2) School Fees: Fees for matriculation and tuition will be paid by the Chinese government.
- (3) Health Insurance: A health insurance will be provided to the grantee by CSC for the entire duration of his/her scholarship.
- (4) Accommodation: A free accommodation will be provided to a grantee in the International Dormitory of the University for the entire duration of the scholarship.

APPLICATION PROCEDURE

Applicants must submit the following documents to the Scholarship Coordinator (address below) by the required date. The submitted documents will not be returned.

- (1) Filled Application ([Download](#)) form with recent photograph
- (2) Certified true-copy of Academic transcript and Diploma of highest degree obtained (English Translation is need if transcript and diploma were in language other than Chinese and English)
- (3) Two recommendation letter from adviser/professor of the last school attended
- (4) Medical certificate

The above documents must be written in English. Any document written in any other language must be attached with an English or Chinese translation.

For further inquiries, please contact:

Mr. Jiang Cheng

Scholarship Coordinator

Institute for International Students

Nanjing University, 22 Hankou Rd

Nanjing, P.R.C. 210093

Tel. +86-25-83593616; Fax: +86-25-83316747

Email: jiangcheng@nju.edu.cn